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     Protokół nr II/2024 

przebiegu II sesji Rady Powiatu w Śremie, 

która odbyła się w piątek 24 maja 2024 r. 

 w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie przy ul. Adama Mickiewicza 17 

    

Obrady rozpoczęto o godz. 12.00. 

W sesji udział wzięło 15 Radnych. Nieobecni Radni Teodor Stępa oraz usprawiedliwiony 

Wojciech Zajler. 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

 

W obradach uczestniczyli również: 

1. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 

2. Karolina Gałuszka Kierownik PCPR w Śremie. 

3. Wioleta Jastrząbek Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu. 

4. Izabela Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego 

w Śremie. 

5. Mecenas Dominik Czubanowski. 

Lista gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Zaproszenie na sesję stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Marcin Chwałczyński: Otwieram obrady II sesji Rady Powiatu  

w Śremie. Informuję Państwa, że obrady sesji Rady Powiatu są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz oraz dźwięk, a podstawą prawną tej rejestracji jest art. 6 

ust. 1 lit. c rozporządzenia ogólnego o ochronie danych osobowych. Zgodnie z którym 

przetwarzanie jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego wskazanego w art. 15 ust. 1a 

ustawy o samorządzie powiatowym. 

Witam bardzo serdecznie Panie i Panów Radnych, Starostę Pana Piotra Rutę, Członków Zarządu 

Powiatu oraz Panią Sekretarz Dominikę Fornalik. 

Witam zaproszonych gości, przedstawicieli mediów, pracowników starostwa oraz obsługę Rady. 

  

Na podstawie listy obecności stwierdzam, że w sesji uczestniczy 15 Radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum i Rada jest władna podejmować 

prawomocne uchwały. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z  LXIII sesji. 

3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Śremskiego. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznacza 

się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Międzyszkolnego Ośrodka Sportowego w 

Śremie. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie desygnowania przedstawicieli Powiatu Śremskiego do 

Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Śremskiego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia gminie Książ Wlkp. Pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok. 
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12. Podjęcie uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego  na 

2024 rok. 

13. Sprawozdanie z realizacji „Rocznego programu współpracy powiatu z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego” za 

2023 rok. 

14. Interpelacje i zapytania Radnych. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady: Informuję, że na moje ręce wpłynęły dokumenty o utworzeniu 

następujących klubów radnych:  

 

Klub Prawo i Sprawiedliwość, w którego skład wchodzą 4 osoby: Sylwia Dopierała, Martyna 

Wachowiak, Wojciech Zajler oraz Przewodniczący klubu Robert Piątek. 

 

Klub Koalicja Obywatelska liczący 5 osób: Beata Sarnowska-Czajka, Artur Bielawski, Piotr Ruta, 

Marcin Chwałczyński oraz Przewodniczący klubu Hieronim Bartkowiak. 

 

Klub Komitet Wyborczy Wyborców Zenona Jahnsa, w którego skład wchodzą: Przewodniczący 

klubu Wojciech Świdurski, Zastępca przewodniczącego Ewa Lisek oraz członek klubu Zenon 

Jahns. 

 

Przewodniczący Rady: W związku z tym wyżej wymienione kluby będą opiniowały uchwały na 

dzisiejszej sesji. Pisma w sprawach OI.0031.1.2024-OI.0031.3.2024 

 

Przewodniczący Rady: Ze spraw organizacyjnych proszę, aby osoby które chcą zabrać głos 

włączały w aplikacji e-sesja przycisk dyskusja.  

 

Ad 2. 

Przewodniczący Rady: Czy Radni zgłaszają uwagi do protokołu z LXIII posiedzenia Rady 

Powiatu? 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 

 

Protokół LXIII sesji z dnia 26.04.2024 r. został przyjęty przez Radę Powiatu jednogłośnie (15 

głosów za).  

 

Ad 3.  

Przewodniczący Rady: Informuję, że sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady 

Powiatu dotyczące sesji z dnia 26.04.2024 r. stanowiące załącznik nr 4 do protokołu nie 

wymaga uzupełnienia. Czy Radni zgłaszają pytania? 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 4. 

Starosta Śremski Piotr Ruta odczytał uzupełnienie sprawozdania z działalności Zarządu 

Powiatu w Śremie. Sprawozdanie z uzupełnieniem stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady: Czy Radni zgłaszają pytania do sprawozdawcy? 

Radni nie zgłosili pytań. 

  

Ad 5.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Śremskiego. Wczoraj na posiedzeniu komisji 
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budżetu została omówiona ta uchwała, ale na wniosek Starosty zostaje powołany Skarbnik dlatego 

proszę o zabranie głosu w tej sprawie pana Starostę. Wniosek Starosty stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

  

Starosta Śremski Piotr Ruta: Szanowni Państwo, chciałbym przedstawić kandydatkę, na 

Skarbnika Powiatu Śremskiego, Panią Tatianę Cynkę. Pani Tatiana jest mieszkanką Konarzewa, 

ukończyła Uniwersytet Ekonomiczny w Poznaniu, specjalność Finanse i Rachunkowość 

Przedsiębiorstw oraz Wyższą Szkołę Handlu i Rachunkowości w Poznaniu, specjalność Finanse i 

Rachunkowość. Pani Tatiana posiada Certyfikat Księgowego uprawniający do usługowego 

prowadzenia ksiąg rachunkowych i jest również Członkiem Zwyczajnego Stowarzyszenia 

Księgowych w Polsce. Od 1 marca 2020 roku pełni funkcję Skarbnika w Urzędzie Miejskim w 

Mosinie. Wcześniej pracowała m. in. w Urzędzie Miasta Poznania, w Wydziale Finansów jako 

Starszy Specjalista ds. Księgowości oraz w Domu Pomocy Społecznej w Lisówkach jako Główna 

Księgowa. Łączny staż pracy Pani Tatiany na stanowiskach związanych bezpośrednio z 

księgowością i finansami w jednostkach sektora finansów publicznych to ponad 25 lat, a więc jest 

to osoba jak najbardziej kompetentna, aby objąć stanowisko Skarbnika Powiatu w Powiecie 

Śremskim. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady: Otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

 

Radny Emil Majsner: Chciałem Panią zapytać, co takiego fantastycznego jest w naszym 

powiecie, że chciała Pani zmienić Mosinę na Śrem? Chciałem też Panią przestrzec, ponieważ 

jestem Radnym II kadencję i w poprzedniej kadencji dwie Skarbniczki pożegnały się z tą funkcją, 

zatem jest to gorące krzesło. Dlatego chciałbym wiedzieć, co tak bardzo przyciągnęło Panią tutaj? 

Dziękuję. 

 

Tatiana Cynka: Szanowni Państwo, w Polsce jest 2477 gmin oraz 314 powiatów. To jest moja 

główna motywacja, że chciałabym zostać Skarbnikiem Powiatu, ponieważ Skarbnikiem Gminy 

już byłam. Natomiast, jeżeli chodzi o drugą kwestię, to powiem tak, do trzech razy sztuka. Mam 

nadzieję, że ja się tutaj utrzymam. 

 

Radni nie zgłosili więcej pytań. 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady: Pani Sekretarz chciałaby zabrać głos, więc bardzo proszę. 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fronalik: Szanowni Państwo, wczoraj na Komisji Budżetu, 

Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa został przedstawiony projekt uchwały, 

jako takiej, czyli świadczący o tym, że wyłączną kompetencją Rady jest powołanie Skarbnika. 

Natomiast ja zaznaczałam, że Państwo nie odnosicie się do akceptacji kandydatury, ponieważ ta 

kandydatura zostanie przedstawiona w dniu dzisiejszym. I tak też się stało, dlatego dzisiaj cała 

Rada podejmuje uchwałę w sprawie powołania konkretnej osoby na stanowisko Skarbnika. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Obywatelska Hieronim Bartkowiak: Opinia 

pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 
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Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr II/12/2024 w sprawie powołania Skarbnika Powiatu Śremskiego została podjęta przez 

Radę Powiatu (15 głosów za) i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Tatiana Cynka: Szanowni Państwo Radni, dziękuję za zaufanie, którym mnie teraz obdarzyliście, 

powołując mnie na stanowisko Skarbnika Powiatu Śremskiego. Chciałabym móc w tej chwili 

powiedzieć, że swoją pracą chciałabym wnieść wartość dodaną do sposobu zarządzania finansami 

Powiatu Śremskiego. Jednak biorąc pod uwagę, iż mam orientację, w jaki sposób w tym obszarze 

działa Wicestarosta Zenon Jahns, nie odważę się tego powiedzieć. 

Natomiast powiem Państwu coś innego. Chciałabym pracować tak, abyście Państwo za rok mogli 

podejść do Panów Starostów i powiedzieć, Panowie Starostowie, to był dobry wybór. Natomiast 

do mnie, Pani Skarbnik, dobra robota. Jeszcze raz Państwu dziękuję.  

 

Ad 6.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku. Uchwała była omawiana wczoraj na 

posiedzeniu Komisji Zdrowia przez panią Karolinę Gałuszka Kierownik PCPR w Śremie, więc 

otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Hieronim Bartkowiak: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak: Opinia pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr II/13/2024 w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2024 roku została podjęta przez Radę 

Powiatu jednogłośnie (15 głosów za) i stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad 7.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Międzyszkolnego Ośrodka Sportowego w Śremie. 

Uchwała była omawiana wczoraj na posiedzeniu Komisji Oświaty przez panią Wioletę Jastrząbek 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu, więc otwieram dyskusję i 

proszę o zgłaszanie pytań. 
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Radny Emil Majsner: Chciałbym się dowiedzieć, co takiego niespodziewanego zdarzyło się w 

ostatnim czasie, że likwidujemy MOS. I niezależnie od tej odpowiedzi będę głosował przeciw, 

dlatego że pozbawiamy się dotacji w wysokości 170 mln zł. Dziękuję. 

 

Wioleta Jastrząbek: Podstawy i przyczyny likwidacji MOS-u przedstawiłam na wczorajszym 

posiedzeniu komisji oświaty. Zgodnie z uzasadnieniem uchwały do kompetencji Rady należy 

zarówno tworzenie, likwidacja jak i przekształcanie jednostek, w tym jednostek oświatowych, po 

drugie ta jednostka to placówka wychowania i kształcenia pozaszkolnego w związku z tym nie 

wiąże się z prowadzeniem takiej działalności, która musi być wprost realizowana przez powiat, 

jest to dodatkowe zadanie, o którym decyduje Rada i Zarząd. 

 

Radny Emil Majsner : Proszę mi przypomnieć czy  Międzyszkolny Ośrodek Sportowy istniał 12 

lat? 

 

Wioleta Jastrząbek: Nie mam przygotowanych takich informacji, ponieważ nie byłam gotowa na 

takie pytanie, ale myślę, że istniał co najmniej 12 lat, a nawet więcej około 20 lat, ponieważ kiedy 

zaczynałam pracę w Starostwie MOS już istniał. 

 

Starosta Śremski Piotr Ruta: Domyślam się, skąd biorą się te pytania, ponieważ pan Radny 

spóźnił się na posiedzenie komisji, na której omawiany był ten temat. Ja tylko przypomnę, że w 

całej Wielkopolsce istnieją trzy samorządowe MOS-y, a dwa zostały przekazane fundacjom, więc 

są uważane za niepubliczne. Sama struktura, jak i sposób przekazywania funduszy na MOS jest 

anachroniczny. To jest placówka oświatowa, w związku z tym, tak naprawdę my nie 

przekazujemy nic dla dzieci,  wszystko jest tylko i wyłącznie dla pracowników. Z pracowników 

MOS-u tylko dyrektor pracował w pełnym wymiarze czasu pracy, reszta pracowników miała 

około 0,17 etatu i byli to nauczyciele wychowania fizycznego, którzy posiadają zatrudnienie w 

szkołach. Mała ilość zadań, które wykonywał Międzyszkolny Ośrodek Sportowy była dalece 

nieakceptowalna. Tego typu instytucje jak Szkolny Związek Sportowy, czy kluby sportowe robią 

takich zadań znacznie więcej za mniejsze pieniądze. Sprawa MOS-u była już wcześniej 

obserwowana i przyszedł w końcu czas na jednoznaczne załatwienie jej. Zapewniam pana 

Radnego, że nie odbędzie się to z jakąkolwiek stratą dla młodzieży, które korzystały od czasu do 

czasu z usług tej instytucji. Te wyjaśnienia były szersze i bardziej obszerne, ponieważ mówiliśmy 

o tym na komisji, ale tak w skrócie chciałbym panu tylko powiedzieć. Dziękuję bardzo. 

 

Radni nie zgłosili więcej  pytań. 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji Beata Sarnowska-Czajka: 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Obywatelska Hieronim Bartkowiak: Opinia 

pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Wstrzymuje się od głosu. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę. 
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Uchwała nr II/14/2024 w sprawie zamiaru likwidacji Międzyszkolnego Ośrodka Sportowego w 

Śremie została podjęta przez Radę Powiatu (11 głosów za, 1 przeciw, 3 wstrzymujące się) i 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad 8.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego uchwały w 

sprawie desygnowania przedstawicieli Powiatu Śremskiego do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów 

Wielkopolski. Proszę o zabranie głosu panią Sekretarz. 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik: Przedmiotowa uchwała wczoraj była omawiana również 

na posiedzeniu Komisji Budżetu. Powiat Śremski od 2000 roku jest członkiem Stowarzyszenia 

Gmin i Powiatów Wielkopolski. Zgodnie ze Statutem tego Stowarzyszenia powiaty i gminy 

działają tam poprzez swoich przedstawicieli i ich zastępców. Każdorazowo z nową kadencją tacy 

przedstawiciele powinni zostać wybrani przez Wysoką Radę. Także w tej chwili proszę o podanie 

kandydatów na przedstawicieli i ich zastępców. 

 

Przewodniczący Rady: Wczoraj na posiedzeniu komisji Pan Starosta wskazał siebie jako 

przedstawiciela, a jako zastępcę przedstawiciela wskazał moją osobę. Czy Pan Starosta wyraża 

zgodę? 

 

 Starosta Śremski Piotr Ruta: Tak, oczywiście. 

 

Przewodniczący Rady: Ja również wyrażam zgodę. Czy są jeszcze jakieś kandydatury lub 

pytania?  

 

Radni nie zgłosili głosów. 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Obywatelska Hieronim Bartkowiak: Opinia 

pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr II/15/2024 w sprawie desygnowania przedstawicieli Powiatu Śremskiego do 

Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski została podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie 

(15 głosów za) i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad 9.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Śremskiego. Proszę o zabranie głosu panią 

Sekretarz. 

 

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik: Na podstawie art. 12 pkt. 2 ustawy o samorządzie 

powiatowym oraz Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 25 października 2021 roku ustala się 
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dla Starosty Śremskiego Pana Piotra Ruty z dniem 8 maja 2024 roku wynagrodzenie obejmujące 

następujące składniki: wynagrodzenie zasadnicze w wysokości 10250 zł, dodatek funkcyjny w 

wysokości 3150 zł, dodatek specjalny w wysokości 30% łącznego wynagrodzenia zasadniczego i 

dodatku funkcyjnego oraz dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 20% wynagrodzenia 

zasadniczego.  

 

Przewodniczący Rady: Otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

 

Radny Emil Majsner: Pani Sekretarz wyjaśniła mi kilka kwestii na wczorajszym posiedzeniu 

komisji, ale chciałbym zapytać, czy te kwoty uzależnione są od wielkości powiatu? Czy są jakieś 

widełki w tym zakresie? 

 

Sekretarz Dominika Fornalik: Tak, my jako powiat jesteśmy w przedziale powyżej 60 - 120 

tysięcy mieszkańców i są widełki określające maksymalny poziom wynagrodzenia zasadniczego i 

dodatku funkcyjnego w ww. rozporządzeniu natomiast te kwoty, które są przyjęte są kwotami 

maksymalnymi.  

 

Radni nie zgłosili więcej  pytań. 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Obywatelska Hieronim Bartkowiak: Opinia 

pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr II/16/2024 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Śremskiego została podjęta 

przez Radę Powiatu (14 głosów za, 1 przeciw) i stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad 10.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie udzielenia gminie Książ Wlkp. Pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

(10.000 zł na działalność bieżącą Biblioteki Publicznej Gminy Książ Wlkp.). Uchwała była 

omawiana wczoraj na posiedzeniu Komisji Budżetu przez panią Wioletę Jastrząbek Naczelnik 

Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu, więc otwieram dyskusję i proszę o 

zgłaszanie pytań. 

 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Obywatelska Hieronim Bartkowiak: Opinia 

pozytywna.  
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Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr II/17/2024 w sprawie udzielenia gminie Książ Wlkp. Pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej została podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie (15 głosów za) i stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad 11.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę  do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 rok. Informuję, że projekt uchwały był 

przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc poproszę o przedstawienie 

autopoprawek. 

 

Starosta Śremski Piotr Ruta omówił autopoprawki, które stanowią załącznik nr 12 do 

protokołu.  

 

Przewodniczący Rady: Otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

 

Radny Emil Majsner: Mam pytanie odnośnie kwoty 31.199,97 zł, która dotyczy dotacji dla 

publicznych i niepublicznych jednostek oświaty. Chciałbym wiedzieć, jakie to są jednostki. 

 

Starosta Śremski Piotr Ruta: Proszę Panią Naczelnik Wydziału Wioletę Jastrząbek o udzielenie 

odpowiedzi na to pytanie. 

 

Wioleta Jastrząbek: Proszę o doprecyzowanie pytania. Czy mam mówić o wszystkich, które są 

dotowane? 

 

Radny Emil Masjner: Myślę, że nikt nie wie o jakich mowa, ponieważ nie zostały tutaj 

wymienione. Oczywiście jeżeli jest to jest 1 grosz czy 0,22 zł, o którym słyszeliśmy to tych 

mniejszych kwot proszę nie wymieniać. 

 

Wioleta Jastrząbek: Placówki, które są dotowane przez powiat śremski to są niepubliczne szkoły 

dla dorosłych i niepubliczne szkoły młodzieżowe, niepubliczna poradnia psychologiczno-

pedagogiczna i jedna szkoła publiczna dla młodzieży. Te kwoty, które zostały tutaj wymienione, 

to jest przesunięcie pomiędzy rozdziałami tak, aby w ramach puli środków, które są 

zabezpieczone na dotowanie szkół niepublicznych, można było dotację wypłacić. Oznacza to, że 

w planie, w innych rozdziałach została zabezpieczona większa kwota. Teraz okazuje się, że w 

trakcie roku, kiedy wypłacamy dotacje, w tych rozdziałach gdzie na przykład zwiększyła się w 

szkołach liczba dzieci musimy przekazać stosownie do liczby dzieci wysokość dotacji. W związku 

z tym tam, gdzie jest środków więcej, przesuwamy do tych rozdziałów gdzie tych środków jest 

mniej. W tym przypadku chodziło o szkołę niepubliczną co zostało powiedziane w uzasadnieniu 

oraz o Niepubliczną Poradnię Psychologiczno-Pedagogiczną. Do tych dwóch placówek 

zaproponowano przesunięcia w zmianach budżetowych. 

 

Przewodniczący Rady: Czy Pan Radny jest usatysfakcjonowany tą odpowiedzią? 
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Radny Emil Majsner: Tak. Chciałbym uzyskać informację, ile dzieci z Ukrainy taką pomoc 

otrzymuje. 

 

Wioleta Jastrząbek: W tej chwili nie odpowiem szczegółowo jaka jest to liczba dzieci w każdej 

ze szkół, ponieważ jest to uwzględnione ze szkołami niepublicznymi do których idzie dotacja oraz 

ze szkołami prowadzonymi przez nasz powiat. Znam takie dane tylko z niektórych szkół, mam je 

w swoim biurze i jeśli jest taka potrzeba przedstawię je. Jeśli chodzi o zapotrzebowanie my 

otrzymujemy z ministerstwa kwotę wyliczoną wedle metryczki subwencji oświatowej. Natomiast 

sposób podziału wynika także z zadań, które szkoła w danym momencie realizuje. Także to, jak 

zostało to podzielone, to już jest wynik konsultacji Powiatu z poszczególnymi szkołami. Ważne, 

że ta kwota została zrealizowana. 

 

Radni nie zgłosili więcej pytań. 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Hieronim 

Bartkowiak: Opinia pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę wraz z autopoprawkami. 

 

Uchwała nr II/18/2024 zmieniająca uchwałę budżetową na 2024 rok została podjęta przez Radę 

Powiatu (14 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad 12.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego podjęcia 

uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego  na 2024 rok. 

Informuję, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji. Do 

uchwały również są autopoprawki, które wynikają z poprzedniego punktu, ponieważ trzeba 

dostosować wartości prognozy do zmian budżetowych, także tutaj nie będziemy szczegółowo 

omawiać tej zmiany, więc otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący Rady: Zamykam dyskusję i proszę o przedstawienie opinii Komisji i Klubów. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Ewa Lisek: Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Obywatelska Hieronim Bartkowiak: Opinia 

pozytywna.  

 

Przewodniczący Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Wojciech Świdurski: Opinia 

pozytywna. 
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Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Robert 

Piątek: Opinia pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady: Poddaje pod głosowanie uchwałę wraz z autopoprawkami. 

 

Uchwała nr II/19/2024 zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego  na 

2024 rok została podjęta przez Radę Powiatu (14 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Ad 13.  

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad dotyczącego 

przedstawienia sprawozdania z realizacji „Rocznego programu współpracy powiatu z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego” 

za 2023 rok. Proszę o zabranie głosu Panią Izabelę Ratajczak Kierownika Referatu Spraw 

Obywatelskich Starostwa Powiatowego w Śremie w sprawie autopoprawki do tego sprawozdania. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Kierownik Referatu Spaw Obywatelskich Starostwa Powiatowego w Śremie Izabela 

Ratajczak: Szanowni Państwo, w informacji w zakresie ochrony i promocji zdrowia zabrakło 

informacji, że w drugim konkursie została złożona 1 oferta przez Śremski Klub Sportowy Warta 

na kwotę 20.000 zł, któremu Zarząd przyznał w całości dotację. 

 

Przewodniczący Rady Rady: Otwieram dyskusję i proszę o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący Rady Rady:  Zamykam dyskusję.  

 

Ad 14. 

Przewodniczący Rady Rady: Przechodzę do następnego punktu porządku obrad czyli 

interpelacji i zapytań Radnych. 

Radny Emil Majsner: Czy mógłby Pan Przewodniczący Rady powiedzieć kiedy powstały te trzy 

kluby, które dzisiaj opiniowały uchwały? 

 

Przewodniczący Rady: W dniu wczorajszym wpłynął  do mnie wniosek Koalicji Obywatelskiej. 

Dzisiaj rano wpłynęły do mnie wnioski Komitetu Wyborczego Wyborców Zenona Jahnsa oraz 

Prawa i Sprawiedliwości. 

 

Radni nie zgłosili więcej interpelacji i zapytań. 

  

Ad 15. 

Przewodniczący Rady: Przechodzę do kolejnego punktu porządku obrad czyli wolnych 

wniosków i informacji. 

 

Radny Emil Majsner: Korzystając z obecności Działu Prawnego Starostwa, chciałbym prosić o 

opinię dotyczącą art. 21 pkt. 2a  ustawy o samorządzie powiatowym, który pozwolę sobie 

przytoczyć. „W wykonywaniu mandatu radnego, radny ma prawo, jeżeli nie narusza to dóbr 

osobistych innych osób, do uzyskiwania informacji i materiałów, wstępu do pomieszczeń, w 

których znajdują się te informacje i materiały oraz wglądu w działalność starostwa powiatowego, 

a także spółek z udziałem powiatu, spółek handlowych z udziałem powiatowych osób prawnych, 

powiatowych osób prawnych, powiatowej jednostki organizacyjnej oraz zakładów i 

przedsiębiorstw samorządowych z zachowaniem przepisów o tajemnicy prawnie chronionej”. To 

jest cytat dosłowny. Nie zauważyłem tutaj wyłączenia placówek oświatowych. Dlatego bardzo 

bym prosił o  konkretną informację, w tej sprawie. 
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Radca Prawny Dominik Czubanowski: Opinię, jeżeli wydaję, to tylko w formie pisemnej i 

takowa zostanie Panu w terminie 7 dni przesłana, także nie ma najmniejszego problemu. 

Odpowiedź stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

 Ad 16. 

Przewodniczący Rady: Przypominam o konieczności złożenia oświadczeń majątkowych do dnia 

6 czerwca br. Wszystkie szczegóły wraz z formularzem wysłano Państwu na email w dniu 08.05  

 

Najbliższe posiedzenia komisji odbędą się 27 czerwca natomiast sesja jest zaplanowana na dzień 

28 czerwca. Materiały będą dostępne w aplikacji e-sesja. 

 

Proszę o wykonanie zdjęć tych radnych, którzy jeszcze ich nie zrobili lub informację o 

wykorzystaniu zdjęć z poprzedniej kadencji celem zamieszczenia na stronie internetowej oraz, w 

aplikacji e-sesja.  

 

Proszę o wysyłanie e-maila do biura rady, z informacją o ewentualnych nieobecnościach na 

posiedzeniach. 

 
Ad 17. 

Przewodniczący Rady: Dziękuję za udział w obradach i zamykam II sesję Rady Powiatu w 

Śremie o godzinie 1246. 
 

 

Protokołowała: 

Elżbieta Lewandowska – Jaśniak  


